
Hej Erhvervs-, Vækst- og Transportudvalget.

Vi er 2 studerende fra SIMAC (Svendborg International Maritime Academy).

Vi er ved at skrive et Bachelorprojekt omkring den mulige, fremtidige, brug af atomkraft i den danske 
handelsflåde. Emnet er valgt på baggrund af de øgede tiltag om sænkning af CO2 udledning i den maritime 
sektor samt de stadigt stigende udgifter til brændstof. 

Ydermere, er der gode erfaringer fra USA og Ruslands flåder omkring brugen af nukleare reaktorer og fra de 
tidligere handelsskibe, NS Savannah og NS Otto Hahn. Sidstnævnte har fungeret i praksis, men ikke 
økonomisk. 

Det sidste har vi valgt at se bort fra i opgaven, da vi ikke mener der er belæg for af komme med en saglig 
konklusion. 

Vores spørgsmål til udvalget er, hvorledes de partier - repræsenteret i udvalget, ser på denne 
problemstilling og hvorledes i ser på fremtiden for dansk søfart med henblik på alternative brændstoffer?

Med venlig hilsen

Martin Kristensen og Lasse Laier
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